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Dagsorden  
 FREDERICIA  

 K O M M U N E  

 
Følgende dagtilbud var repræsenteret på mødet: 
Lucinahaven, Dagplejen Fjordbakke, Spiren, Børnehuset Erritsø, Æblehaven, Labyrinten, Stendalen, 
Gades Gård, Peter Ågegården, Snaremosen, Lynghøjen, 3F, Bissensvej, Dupons Gård. 
 
Fra Børne- og Uddannelsesudvalget deltog: Susanne Eilersen, Cecilie Roed Schultz, Lasse Strüwing 
Hansen 
 
Fra Børn og Unge: Direktør Louise Thule, Børne- og Ungechef Claus Bülow, strategisk 
udviklingskonsulent Charlotte Mikkelsen samt de fire distriktsinstitutionsledere Hanne Bramm, Randi 
Bode, Hanne Nielsen, Klavs Jensen 
 
Dagsorden: 
 

1. Det fremtidige samarbejde mellem politikere og forældrene m.fl. på det overordnede 
niveau. 
Der har den 17. marts 2015 været møde i Børne- og Uddannelsesudvalget. Det blev besluttet 
at bede Børn og Unge om – bl.a. med udgangspunkt i de indkomne høringssvar – at udarbejde 
oplæg til, hvordan der kan skabes (helt) nye samarbejdsformer fremadrettet på området. 
Kort orientering. 

 
Formanden for Børne- og Uddannelsesudvalget, Susanne Eilersen orienterede om udvalgets 
behandling af sagen siden det sidste møde. De indkomne forslag indgår i udvalget videre 
drøftelser, når de genoptager behandlingen af sagen på BUU-mødet 27. april.  

 
 

2. Det fremtidige samarbejde mellem dagtilbud og hjem. 
I forlængelse af BUU’s ønske om, at forældrene i høj grad inddrages strategisk og 
fremadrettet, ønsker Udvalget at drøfte, hvordan forældresamarbejdet udvikles. Det er et 
område, som der også peges på i LSP-rapporten. 
 
Strategisk udviklingskonsulent Charlotte Mikkelsen, Børn og Unge, lagde op til drøftelser i tre 
grupper. Alle grupper drøftede de samme tre spørgsmål: 
 
Første spørgsmål: Hvad vil forældrene gerne have indflydelse på? 
 
1) Maden/kostpolitik – frokostordning / fuldkost eller ikke fuldkost 
2) Samarbejdskulturen – forældre - ledelse, personale 
3) Værdierne – ex. omgangstone 
4) Digital dannelse 

Mødetidspunkt:  

kl. 19:00-21:00 

Mødedato:  

23. marts 2015 

Mødested: HR Fredericia, Mosegårdsvej 2  
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5) Ude/inde fordelingen – ex. mere udeleg/aktiviteter 
6) Hygiejnen 
7) Åbningstider 
8) Ressourceprioriteringer – ex. bemanding 
9) Modulordninger 
10) Store omlægninger/ nye tiltag  
 
- Forældre informerer forældre om deres indflydelse på samarbejdet med ledelsen og med 

Børne- og Uddannelsesudvalget om ressourceprioriteringer og udviklingen af dagtilbud. 
- Uklart hvad man kan have indflydelse på.  
 
 
Andet spørgsmål: Har forældrene brug for det samme? 
 

 Nej alle forældre har ikke brug for det samme, og derfor behøver alle ikke tilbydes det samme. 
Hvis man har en god daglig kontakt, kan det resultere i et mindre behov for samtaler.  Det er 
meget forskelligt hvor meget kontakt, man kan have i det daglige alt efter hvornår man 
henter/afleverer - i ydertiderne er der ikke samme mulighed for at få info af barnets primære 
pædagog. Der er bemandingen meget tynd! 
 

 Det er fint, at der er differentiering i antal samtaler i institutionerne - det er godt, når 
leder/personale løbende minder om, at man altid har mulighed for at få en samtale, hvis man 
som forældre ønsker det. 
 

 Der er brug for åbenhed og løbende information fra leder/personale til forældrene så 
forældrene oplever, at institutionen løbende signalerer og vægter at opbygge et godt 
forældresamarbejde. 

 
 Som forældre kan det være svært at vurdere, hvad man kan komme med af problemstillinger.  

 
 Idé: mentor-forældre  

 
 Fælles aftensmad. Mange har ofte travlt. Initiativ hvor forældre på skift laver mad og køber ind. 

Kunne være en start på at yde noget for fællesskabet. Aftensmaden kunne evt. købes ved fælles 
spisning/arrangementer. 

 

 
Tredje spørgsmål: Hvordan kan vi udnytte de digitale muligheder? 
 

 Det er rigtig godt at informere via Tabulex med billeder/tekst fra dagligdagen, som 
supplement til den daglige information.  
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 Der informeres mindre efter at Tabulex er indført. Da tavlen blev brugt blev der informeret 
mere! Undersøge i institutionerne om det kræver mere tid fra personalet at informere via 
tabulex. 

 

 Tabulex kan nok mere end det det bliver brugt til i dag. Vigtig at alle forældre får info om, 
hvordan de skal bruge det.  

 
 I ferietilmeldingen på Tabulex kunne det være rigtigt godt, hvis forældre let kunne tilmelde 

eller framelde alle sine børn samtidigt og ikke skal klikke sig gennem hvert enkelt barn. Dog er 
tilmelding til ferie m.m. svære at huske at få gjort efter digitalisering. Man skal kunne mindes 
om at der er noget vigtigt at forholde sig til. Dette kunne ex. være et rødt flag. 

 
 Det vil være godt, hvis forældrerådet kan få en fane på Tabulex, så der kan informeres til 

forældre - kan evt. lade sig gøre via en kombination med SkoleIntra? 
 

 Kan forældre skrive en besked til sit barns gruppe eller er det 
envejskommunikation? 

 

 Det kunne overvejes om personalet i institutionen også skulle taste sig ind og ud i Tabulex, så 
det er muligt for forældre at se, hvilket personale der er i institutionen – for om det f.eks. er 
muligt at vende noget med primærpædagogen. 

 

 Tabulex og en platform lig Skoleintra er fint som intern kommunikationsplatform og en 
hjemmeside med information til nysgerrige/kommende forældre. 

 

 Facebook - afprøve om det kan bruges – formålet skal primært være at minde hinanden om 
aktiviteter. 

 

 Dagplejen er god til at tage billeder og sende dem til forældrene pr. mail.  
 

 Enten skal informationen ske digitalt eller gennem sedler. Det skal ikke være muligt at have 
begge ting. 

 

 Tabulex app skal udvides til, at man kan gøre mere på den. 
 

Venlig hilsen 

Claus Bülow 
Børn- og Ungechef 

Børn og Unge 

  

 


